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Tour de Pologne VI 
w Polkowicach 

Trwają przygotowania do 
największej kolarskiej imprezy w 
kraju - Tour de Pologne. jak co 
roku wyścig ten skupia uwagę 
całego kolarskiego światka. 

Główni organizatorzy przemie
rzają więc kraj dopracowując 
wszystkie szczegóły organiza
cyjno-techniczne związane z 
przebiegiem tegorocznego 
wyścigu. 

Pod koniec ubiegłego roku 
jego przedstawiciele w osobach 
Czesława Langa, znakomitego 
kolarza i Bogdana Mączki, 
dyrektora organizacyjnego 
imprezy przebywali na terenie 
województwa legnickiego. W 
wyniku tej wizyty zaproponowali 
Polkowicom organizację jedne
go z etapów. 

Jedynym człowiekiem zna
jącym szczegóły tej propozycji 
jest Andrzej Pilimon, wicebur
mistrz Polkowic, którego popro
siłem o kilka szczegółów. 

.Biorąc pod uwagę promo
cję miasta i gminy wyraziliśmy 
zgodę na organizację trzeciego 
etapu, który przebiegać będzie 
na trasie Gorzów Wielkopolski 
- Polkowice ze startem i metą. 
Wiadomo jednocześnie, że 
ulegnie nieco zmianie trasa 
podana wcześniej przez Gazetę 
Lubuską w związku z prowadzo
nymi pracami remontowymi na 
głogowskim moście. Tak więc 
odcinek Sława - Głogów nie 
został ostatecznie ustalony. 
Pewne natomiast jest, że etap 
polkowicki odbędzie się 10 
września. W samym mieście 

odbędzie się 20 km runda i bę-

dzie to prawdopodobnie 5 okrą
żeń po 4 km lub odwrotnie. Na 
pewno będzie to okazja do pod
ziwiania wspaniałych kolarzy, w 
tym również byłego mistrza 
świata Mauriclo Fondriesta. 
Poza tym, co będzie swego 
rodzaju ciekawostką, organiza
torzy Tour de Pologne rozbiją na 
naszym terenie wielkie kolarskie 
miasteczko z całą techniczną 
infrastrukturą. Będzie tego 
sprzętu aż .siedem tirów·. 

Zgodnie z informacją 

Andrzeja Pilimona koszty zwią
zane z organizacją polkowickie
go etapu wyniosą blisko 200 mln 
złotych, z czego sama pula na
gród zamknie się kwotą 150 mln 
złotych . Mimo, że polkowiccy 
działacze sportowi, jak i służby 
komunalne mają spore doś
wiadczenie w organizacji tego 
typu imprez, to jednak część 
spraw organizacyjnych weźmie 
na siebie Urząd Wojewódzki, o 
czym zapewnił Andrzeja Pilimo
na wicedyrektor wydziału kultu
ry i sportu p. Rukawiczkin. 

Tak więc organizacja jed
nego z etapów najpoważniejszej 
imprezy sportowej w naszym 
kraju jest olbrzymim wyróżnie
niem dla miasta i jego mie
szkańców. Jest również ogrom
nym zadaniem, które wspólnie 
musimy zrealizować do wrześ
nia. Znając jednak zaangażo
wanie odpowiednich służb, a 
szczególnie działaczy sporto
wych wierzę, że z powierzone
go zadania Polkowice wywiążą 
się należycie. 

Andrzej Lecb 

Rząd planuje ulgi dla General Mołors 

Do fabryki coraz bliżej 
Zaledwie dwie godziny trwała 

wizyta przedstawicieli koncernu Ge
neral Motors w Polkowicach. Jak pi
saliśmy o tym w poprzednim nu
merze ten amerykański koncern 
samochodowy szuka w Polsce lo
kalizacji dla montowni najnowszego 
modelu Opla. Polkowice są jednym 
z miejsc, które zdaniem GM przed
stawiły najciekawszą ofertę inwesty
cyjną. W poniedziałek 22 stycznia 
delegacja GM z Jay'em Mallotem (na 
zdjęciu) na czele już po raz drugi 
odwiedzHa nasze miasto by infor
macje zawarte w ofercie inwesty
cyjnej poprzeć wizją lokalną . 

Jak powiedział .Gazecie Po
Ikowickiej" zastępca burmistrza An
drzej Pilimon, goście z GM intere
sowali się przede wszystkim trze
ma sprawami: wpływem robót gór
niczych na stabilność terenu, po
ziomem hałasu w miejscu, w którym 
miałaby stanąć montownia oraz 
bazą oświatową Polkowic. Po uzy
skaniu odpowiedzi na interesujące 
Ich problemy John Mallot wraz z 
kolegami wrócili do Warszawy. Nie
oficjalnie wiadomo, że spośród kon
kurentów odpadła oferta Dąbrowy 

Górniczej, a najgroźniejszymi kon
kurentami naszej gminy są górno
śląskie Żory i Tychy. 

~ ~ ~ 

Oczekiwanie na podjęcie de
cyzji przez General Motors przedłu
ża się . W piątek 19 stycznia 
.Rzeczpospolita· napisała, że kon
cern w najbliższy poniedziałek 
ogłosi swoją ostateczną decyzję w 
sprawie lokalizacji nowej fabryki . 
Być może przyczyną opóźnienia jest 
fakt, że do polskiej siedziby kon
cernu napływają nowe oferty. 
Podobno pojawHa się bardzo cie
kawa oferta związana z bezpośre
dnim sąsiedztwem Huty Katowice. 

Wyprzedzając moment podję
cia decyzji Klemens ŚCierski, mini
ster przemysłu I handlu, poinfor
mował, że rząd zapewni GM spe
cjalne, proinwestycyjne ulgi podat
kowe. Nad zakresem ulg pracuje 
zespól złożony z ekspertów Mini
sterstwa Finansów, Ministerstwa 
Współpracy z Zagranicą i Minister
stwa Przemysłu i Handlu. Przypo
mnijmy, że również gminy składa
jące koncernowi swoje oferty gwa
rantują mu ulgi podatkowe. 
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Magazyn 
Miedziowy 

• Zarząd KGHM Polska Miedt S.A podjął 
uchwałę w sprawie powołania w dawnej 
kopalni .Konrad" spółki o nazwie Zakład 
Wyrobów Gumowych. Jej prezesem został 
Marian Marszalek, nlegdy~ glówny geolog 
tej kopalni, a tak1.e przewodniczący ówcze
snej Rady Pracowniczej KGHM. Zaklad Wy
robów Gumowych prawdopodobnie rozpocz
nie swoją dzlałalno~ć od 1 lutego i zatrudni 
34 osoby. 

• Podczas tegorocznych Międzynarodo
wych Targów Budownictwa .Budma'96" pre
zentowana jest ekspozycja zatytułowana 

.Mled:t lepszy dom". Przygotowało ją Pol
skie Centrum Promocji Miedzi we Wrocła
wiu. Wystawa ml~i się w drewnianym do
mku wysoko~1 sz~lu metrów wyposa1.o
nym w Inslalacje wodną, elektryczną oraz 
Inne elementy wykonane z miedzi I jej stO
pów. Ekspozycję będzie można oglądać rów
nle1. podczas tegorocznych Międzynarodo
wych Targów Poznańskich, które odbędą się 
w czerwcu. 

• W jednym z wywiadów prasowyth Sta
nisław Krajewski, wiceprezes zarządu .Pol
sklej Miedzi" ds. restrukturyzacji I prywaty
zacji stwierdził między Innymi, :te " ... zakła
damy przeprowadze/lie prywatyzacji według 
nowej uslawy, której projekt zawiera bardzo 
korzystny zapis ° możliwości przekazOllia 
załogom prywatyzowanych przedsiębiorsNJJ 
do 15 procent akcji. W rozumieniu dotych
czasowej ustawy, do otrzymania akcji 
uprawnieni są ci, którzy byli pracownikami 
w dtliu 12 września 1991 roku. Obecnie 
wszystkie zakłady sporządzają spisy pracow
ników uprawnionych do poboru akcji ... N 

• Podczas pierwszego spotkania szefów 
fmn zrzeszonych w najnowszym związku 
Federacji Pracodawców Województwa legnic
kiego, gospodarz spotkania I jednocze~nle 
prezes Dolno~ląsklej Spółki Inwestycyjnej 
Józef Spyra po<lkrcllil otwart~ DSI na udział 
tych przedsiębiorstw, które będą wzmacnia
ły Istniejące przedsiębiorstwa oraz te, które 
będą tworzyły nowe firmy I nowe miejsca 
pracy. 

• Niezbyt korzystnie dla producentów ry
sują się perspektywy rozwoju międzynaro
dowego rynku miedzi. Silny wzrost zapasów 
tego metalu oraz działania wielkich między
narodowych funduszy inwestycyjnych spo
wodowały, pod koniec ubiegIego roku spa
dek notowań miedzi ponl1.ej 2800 USD/t w 
transakcjach natychmiastowych I niewiele 
ponad 2600 USD/t w kontraktach z dostawą 
trzymiesięczną . W najbli:ż.szym czasie nie 
można wylduczyć znitki cen do 2500 USD/t. 
Kiedy na atrakcyjno~1 traci miedt i pozosta
łe metale nie:ż.elazne, zyskują ceny złota. Po 
zeszłorocznej stabilizacji, na początku tego 
roku wyra:tnie ruszyły w górę, zbli1.ając się 
do wa1.nej ze względów psychologiCznych 
granlcy.400 dolarów za uncję. Krajem zgła-
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szającym nadal na/większe zapotrzebowanie 
na złoto są Indie. 

• Tyłko trzy międzynarodowe konsorcja: 
Polska Telefonia Komórkowa, Polkomtel I 
C-Une złotyły oferty na dwie koncesje tele
fonli komórkowej rozdzielane wła~nle w 
przetargu zorganizowanym przez Minister
stwo ł.ączn~cl. Przypomnijmy, 1.e w Po
Ikomtełu dominują między innymi Petroche
mia Płock i KGHM Polska Miedt S.A, które z 
pozostalymi partnerami wypu$ciły udziały 
warte milion złotych. Zwycięzcy w ciągu 
dwóch tygodni po werdykcie będą musiały 
zaplacić 101 mln ECU za ka1.dą koncesję. 
Nie ma jednak gwarancji, 1.e przy tak skrom
nej liczbie ofen przetarg ostatecznie zosta
nie rozstrzygnięty. 

• KGHM Polska Mledt SA wyprodukował 
w ubiegłym roku około 450 tysięcy ton mie
dzI. Tyle samo, co przed rokiem. Wytwór
czo~ srebra wzrosła z 820 do 900 ton. Ubie
głoroczne zyski, przed opodatkowaniem, 
wynosiły netto 450 mln złotych (180 mln 
USD). W roku ble1.ącym "Polska Mled:t" za
mierza przeznaczyć na Inwestycje 200 mln 
USD. Warto w tym miejscu dodać, 1.e ponad 
20 dutych banków Inwestycyjnych zgłosiło 
do KGHM Polska Mied:t S.A swój akces do 
pokierowania prywatyzacją tego kombinatu. 
W$r6d nich znalazły się m.In. Be Warburg, 
es Flrst Boston, Morgan Stanley I Salomon 
Brothers. 

• Kilkudniowe zwy1.ki notowań na War
szawskiej Giełdzie spowodowały, 1.e w~r6d 
Inwestorów zaczęły pojawiać się bardziej 
optymistyczne prognozy. Zdaniem specjali
stów w drugiej połowie tego roku, kiedy 
rozpocznie się prywatyzacja KGHM z giełdy 
mogą odpływać znaczne pieniądze. Biorąc 
pod uwagę rozmiary tego przedsiębiorstwa, 
jego wej~cie na giełdę powinno zdecydowa
nie zmienić charakter naszego rynku kapita
łowego, który cierpi na nadprezentację ban
ków. Ich oddział ocenia się na giełdzie na 
okolo 40 procent. 

• We wrocławskim "Hutmenie S.A" lIWa 
pogotowie strajkowe. Tę formę protestu ogło
siła komisja zakładowa "So)jdarno~ć" prze
ciwko zaproponowanemu przez Ministerstwo 
Przekształceń Wlasnokiowych zakupowi 50 
procent udziałów w firmie przez KGHM Poi
ska Mledt S.A lub CHZ Impexmetal. Konku
rentami Hutrnenu na rynku skupu zlomu jest 
KGHM Polska Mied:t S.A, natomiast lmpe
xmetal, jako zajmujący się sprzeda1.ą Ich wy
robów. Związkowcy proponują alternatyw
ne rozwiązanie polegające na sprzedaży 50 
procent akcji kilku Inwestorów, pasywnym 
w pakietach najwy1.ej po 15 procent, prze
znaczenie 25 procent akcji na Giełdę Papie
rów Warto~ciowych. Pozostałe 10 procent 
dla Skarbu Państwa I 15 procent (nIeodpłat
nie) załodze. Zdaniem związkowców, tyłko 
na takich warunkach KGHM Polska Mied:t 
S.A I Impexmetal mogłyby wziąć udział w 
prywatyzacji Hutrnenu. 

• Władze Lubina chcą zmienić nazwę sta
cji kolejowej w tym mje~cie. Zwróciły się do 
dyrekcji PKP o wykr~lenie pr,zymlotnika 
"górniczy· z szyldu stacji w celu uporządko
wania nazewnictwa w mie~le, co nie jest 
bez znaczenia w strategii promocyjnej gmi
ny. Zdaniem wiceprezydenta Lubina Dariu
sza Milki, wszyscy wiedzą, 1.e miasto to jest 
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siedzibą jednej z największych firm w Pol
sce, czyli KGHM Polska Miedt SA. 
"... Nie widzę powodu, żeoy w szczególny 
sposób to podkreślać. Nie mam 11ic przeciw
ko góm/kom, ale przecież w Lubinie mie
szkają ludzie różnych profesji, np. lutnicy. 
Niektórzy nas pytają, czy Lubin Gómiczy 10 

przystanek KGHM ? .. H 

Na razie między samorządowcami a koleja
rzami lIWa wymiana korespondencjI. Dyrek
cja PKP obiecuje, 1.e ponownie przedstawi 
sprawę tym .na górze". 

• Poseł Ryszard Zbrzyzny kilka dni temu 
uczestniczył w spotkaniu z mJnlstrem prze
kształceń własno~lowych Wiesławem Kacz
markiem. Rozmawiano o ewentualnym za
kupie przez "Polską Mled:t" wrocławskiej fir
my Hutrnen. Uczestniczył tak1.e w rozmo
wach w Ministerstwie Przemysłu, gdzie oma
wiano kwestie wej~cia inwestycyjnego ame
rykańskiej nrmy General Motors na teren 
Polkowic. 

Zebrał I opracował: 
Atldrzej Lecb 

:'> $o;:m ;:. -.::: 
, Wzrosły ceny opłat pocztowych. 

Znaczek na-kartkę i Ust miejscowy ko
sztuje teraz 40 gr. rui. zamiejscowy (do 
20 g) - ",~5 gr. Opłaty za przekazy po 
cztowe. wzrosły o około 8% Oedynie dla 
mniejszych wartości pozostaną na do~ 
tych czasowym poziomie) .Pocztazrezy~ 
gnowalp. jednocześnie z pobierania opłat 
za przyjęcie wpłaty przez doręczyciela. 
Nie .będzie -równie:t pobierać opłat za 
reklamację, bez'Względu na Jej uznanie 
lub nie. h " 

Od l lutego wzrastają r6wnle:t opła
ty.za połączenia telefoniczne. Opłata za 
Jednostkę licznikową wzrasta o l grosz 
I wynosić będzie Jwraz z 7% podatkiem 
VAT) 16 gr. Zeton A kosztować będzie 
16 gr, :teton C -,- 1,6 zł. Za kartę ma
gnetyczną 25-Jednostkową zapłacimy 
4,01 zł; 50-jedno~tkową - 8.03 zł. a za 
100-Jednostkową - 16,05 zł. 

:w W sobotę; tegorocznl maturzyści Ze
społu Szkół w PQlkowicach, bawiĆ się 
będą na studniówce. Tradycyjny bal dla 
wielu " z nich Jest pierwszym prawdzi
wym balem w :tyciU. ' Takim, który , pa
mięta się przez wiele lat. W tym roku 
uczniowie skladali się po około 80 zł od 
osoby. Do tego nale:ty dodać koszt su
kienki lub garnituru, but6w'1 pozosta
łych dodatków. Jak bal to bal. Ma on 
te:tl drugą stronę - przypomina, :te JW: 
za sto dni matura. 

(alu) 

- --



Telewizja Edukacyjna w Polkowicach. 

Rodzina oświatowa 
Wizyta reporterów telewizyj

nej .jedynki" w naszym mie~ie 
związana była z realizacją pro
gramu autorskiego Andrzeja 
Brzozy z cykłu: .Innowacje edu
kacyjne - twórcze szkoły" . 

W drugim dniu zdjęć, wy
konywanych w Zespole Szkół, 
redaktor programu A. Brzoza 
chętnie udzielił krótkiego wywia
du. 

.Du:to słyszałem o PolkowI
caro - powiedział A. Brzoza
I o tym, :te tu zostala nietle zor
ganizowana oświata, bo gmina 
wcześniej ju:t przejęła szkoły. In
formacje dociera ły m. in. z Zie
lonej Góry z Centrum Kształce
nia Nauczycieli. PostanowUem 
więc przyjechać do Połkowic I 
zobaczyć na własne oczy jak to 
wygląda. Cykl programów, które 
realizuję ma na celu śledzenie 

oryginalnych wydarzeń w życiu 
szkól. 

GP: Do kogo adresowany 
jest ten program? 

redl ~ B.: Jest to program 
edukacyjny przeznaczony dla 
wszystkich odbiorców, jedynie w 
bloku piątkowym skierowany jest 
glównie do nauczycieli, by mo
gli zorientować się co ciekawe
go dzieje się w oświacie w Pol
sce. Jeśli gdzieś tam w kraju ist
nieją dobre zasady I relacje, a 
gdzie indziej nie, trzeba pokazać 
jak to się robi. 

GP: Jak na tym tle prezen
tują się Polkowice? 

red. A. 8 .: W Polkowicach 
zostala wykorzystana szansa, 
przed którą, w pewnym okresie, 
stanęła tutejsza oświata. Wyko
rzystując istniejące mo:tłiwo~1 
zrobiono bardzo wiele tworząc 
właśnie coś w rodzaju wspólno
ty oświatowej. Rzadko można 
zaobserwować taq harmonijną 
współpracę dyrektorów wszyst
kich szkół. Stąd takie a nie inne 
efekty. Dyrektorzy chcą w Po
lkowicach robić pewne rzeczy i 
to jest widoczne. Częs[O robią 
więcej niż trzeba dlatego mają 
osiągnięcia i doświadczenia. 
Równie:t du:ty udział mają w tym 
przedsięWziędu gospodarze gmi
ny. 

GP: Polkowlcki odcinek bę
dzie nosić tytuł .Rodzina oświa
towa", co się pod nim kryje? 

redl ~ B.: Takimi słowami 
określU polkoWicką oświatę bur
mistrz gminy, a ja kupllem ten 
tytuł za przysłowiową złotówkę. 
Realizując program chciałem lna

letć odpowled:t na pytanie - w 
jaki sposób zawiązała się ta ro
dzina, co łączy jej członków. I 
okazalo się, że wszystkiCll łączy 

mądra działalność, patrzą oni ka
tegoriami szerszego obszaru i 
szerszego czasu. W ich oczach 
istnieje świat, który jest nama
calny, a do którego inni mają 
jeszcze tak daleko. Tu ludzie 
partnerują sobie nawzajem two
rząc właśnie rodzinę oświatową. 
Obserwowałem zajęcia w II kla
sie w integracyjnej szkole pod
stawowej w ]ędrzycnowie . To 
przepiękna szkoła , na miarę XXI 
wieku. Można ją stawiać za wzór 
Innym placówkom. Uczniowie 
wychodzący z takiej szkoly, o 
europejskim standarde, wszędzie 
będą czuć się swobodnie. Teraz 
jesteśmy w Zespole Szkół. Zada
ję sobie pytanie - jak oni to 
zrobili, :te w małych PolkowI
cach powstala taka szkoła I taka 
aula. Mówi się, że oświata w 
Polsce jest ogólnie biedna, ale 
tu jest ona szczęśliwa , bo gminę 
stać na wiele rzeczy. Ludzie nie 
cierpią na codzienny niedosta
tek, mieli szansę, mieli pienią
dze I wykorzystali je. Nie wszę
dzie jest tak, :te wykorzystuje się 
dane okazje, nawet jeśli są pod 
ręką. Tu stało się Inaczej. Jest to 
jednocześnie podpowledt dla 
innych. Dzieci z tych szkół wej
dą w świat pełną piers ią. W Po
lkowlcach te:t, z pewnośdą , nie 
starcza pieniędzy na wszystko, 
ale nie oszczędza się na oświa
cie rozumiejąc jej znaczenie dla 
rozwoju młodego pokolenia. 

GP: Kiedy program ukaże 
się w telewizji? 

redl A. 8.: Emisja programu 
nastąpi w oSIatni Piątek IUlegO, 
tj. 23, ° godz. 1320 w programie 
I, w bloku Telewizji Edukacyj
nej. 
Dodam jeszcze, że w realizacji 
tego programu wzięli również 
udzial - Lucyna Prokop-Kslą
żek (konsultant d.s. pedagogicz
nych), Janusz Ulatowski (zdję
cia), Rafał Ulatowski (dtwięk), 

Albert Brutdzlak (montaż) I Bar
bara Deręg (kierownik produk
cjI). 

Redaktor A. Brzoza podzie
lił się jeszcze jednym wrażeniem 
z pobytu w naszym mle~le opo
wiadając o perypetiach związa
nych z noclegiem w tutejszym 
hotelu. Po pierwsze nie miał skie
rowania na nocleg (w jego przy
padku, podpisanego przez Pre
zesa TelewizJI, bo tę firmę pre
zentował). Ale to jakoś . prze
szło". Następny problem pojawił 
się rano, gdy chciał zapładć ra
chunek. Okazało się, że je~1i chce 
go mieć nod ręki ' musi pojechać 
na kopalnię ,Rudna', do odpo
wiedniego biura. Pojechał , bo 

potrzebował papierka od razu, a 
nie po trzech tygodniach. Tam 
spotkała go kolejna niespodzian
ka - na rachunku musi byl pod
pis dyrektora kopalni, ale akurat 
go nie było. W końcu, pani "wy
jątkowo· wystawiła rachunek I 
redaktor mógł spokojnie wrócić 
do Polkowic, by rozpocząć pra
cę nad programem. 

Widać w takim małym mie
śde wiele rzeczy mo:te zasko
czyć przybyszów z zewnątrz. A 
może stalo się tak dla równowa
gi, by red . Brzoza nie popadł w 
całkowity zachwyt nad PolkowI
cami, ale uświadomił sobie fakt, 
Iż :tyjemy tu, podobnie Jak wszę
dzie, w normalnej (?), polskiej 
rzeczywistości. (alu) 

Polkowieka Telewizja Kablowa 
przenosi studia do Zespołu Szkół 

Wielka 
przeprowadzka 

Od l lutego zawieszona 
zostanie emisja lokalnego pro
gramu Polkowickiej TeleWizji 
Kablowej. Powodem Jest prze
prowadzka zespołu dzienni
karskiego I studiów do Zespo
łu Szkól. 

.Do nowej siedziby przenio
są się dziennikarze I pracownicy 
techniczni wraz z wyposa:tenlem 
studia - mówi Krzysztof Tatuśko, 
prezes zarządu P1VK. - W starej 
siedzibie, na Ratowników, zosta
ną biura: zarządu, obsługi klienta 
I reklamy. Musimy jednak zawie
sić emisję lokalnego programu na 
czas przenosin sprzętu I wyko
nania niezbędnych prac elektry
cznych, w tym montowania 
nowego oświetlenia ' 

W Zespole Szkół w miejsce 
Jednego mikroskopijnego studia, 
powstaną dwa nowe - spiker
skie i przystosowane do emito
wania programów na żywo, a 
także pomieszczenia dla dzien
nikarzy i redaktora naczelnego. 
.Adaptacyjne prace budowłane 
mamy już za sobą - twierdzi pre
zes TaUŚko. - Teraz czeka nas 
zainstalowanie nowego oświet
lenia w obu studiach. Jest to pe
wien problem, ponieważ nie 
możemy kratownic, na których 
będą wisiały lampy umocować 
w sufitach, konieczne będzie 
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zamontowanie Ich w inny spo
sób. Na razie zbieramy jeszcze 
oferty na nowe o~wietlenle, 
dokupujemy też sprzęt biurowy 
dla dziennikarzy." 

Przenosiny do Zespołu Szkół 
to nie tylko lepsze warunki pra
cy dla dziennikarzy I ich gości 
ale tak:te zwiększone możliwo
ści programowe. Przy okazji k1a
dzenia kabla zwrotnego, łączą
cego Zespół Szkół z ul. Ratowni
ków, wykonano równle:t połą

czenia z halą gimnastyczną i Aulą 
Forum. DZięki temu możliwe bę
dzie prowadzenie transmisji na 
:tywo z tych dwóch miejsc, w 
których dzieje się wiele cieka
wych i interesujących polkowl
czan wydarzeń. 

Przenosiny potrwają okolo 
miesiąca, choć, jak zastrzega się 
Krzysztof Tatuśko, mogą poja
wić się problemy techniczne, któ
re spowodują przedłużenie tego 
terminu . Zawieszona zostanie 
jedynie emisja programu lokal
nego, programy wszystkich pozo
stałych stacji telewizyjnych będą 
nadal emitowane. Stacja czoło
wa, która jest niezbędna do 
retransmisji programów innych 
stacji telewizyjnych pozostaje w 
starej siedzibie PTVK przy ul. 
Ratowników. 

(lias) 
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PRlEMI(ÓW ___ _ 
Gmina Przemków polotona 

jest na północnym skraju wiel
kich borów dolno~ląskich w 
obrębie makroregionu Niziny $lą
skO-ł.u~ckiej. Jej obszar wynosi 
108 km , z czego tereny rolni
cze zajmują 44%, a lasy 32% po
wierzchni. Ludno~ć wynosi oko
lo 9300 mieszkańców. 

W sklad gminy wchodzi 
dziesięć wsi: Jakubowo Lubiń
skie, Jędrzychówek, Karple, Krę
pa, Łętce, Ostaszów, PIotrowI
ce, Szklarki, Wllkocin I Wysoka; 
dwa przysiółki - łąkoclny I Ja
kubowo-Węglelin oraz miasto 
Przemków. 

Historia tego terenu sięga 

bardzo odległych czasów. Udo
kumentowane początki osadnic
twa datowane są na 2000 lat p.n.e. 
Powstanie miasta związane jest z 
nazwiskiem księcia piastowskie
go Przemka Szprotawskiego. W 
1280 roku nadal on miejscowości 
przywilej lokacyjny. Ze względu 
na polotenie, na skrzytowaniu 
dróg handlowych, była to osada 
targowa. Pod koniec XVIII wieku 
zacząl rozwijać się w Przemko
wie przemysi w oparciu o wystę
pującą na tym terenie rudę telaza 
I drewno. Szybszy rozwój miasta 
nastąpił u schyłku XIX wieku, 
powstała wówczas linia kolejowa 
łącząca Przemków z Niegoslawi
cami I Legnicą. 

Prawa miejskie miasto stra
ciło po II wojnie ~wiatowej wsku
tek ogromnych zniszczeń wojen
nych. Przywrócono je w 1959 
roku. 

Przemków nie rozwijał się 
tak dynamicznie jak inne miasta 
Zagłębia Mledziowego, stąd za
chowały się wspaniałe tereny kra
jobrazowe o szczególnych walo
rach. W północnej części gminy, 
nad Szprotawą, rozciągają się 
obszary naturalnych łąk i torfo
wisk, a także stawy rybne, prze
ksztalcone obecnie w Rezerwat 
Przyrody - Stawy Przemkow
skle .- ze względu na ogromną 
ilość ptaków mających tam swo-

je gniazda. Badania ornitologiCZ
ne potwierdziły występowanie 

ponad 250 gatunków ptaków 
wodno-blotnych. Zobaczyć tu 
motm m.in. kormorany, orły bie
liki, Jastrzębie, czaple siwe, lą
będzie I tura wie. Bezpo~rednio 
do rezerwatu przyrody .Stawy 
Przemkowskie" przylegają, utwo
rzone w 1991 roku, "Przemkow
skie Bagna" - specyficzny ob
szar z ginącymi gatunkami ptac
twa wodno-blotnego oraz cen
nymi zbiorowiskami roślinnymi . 
Atrakcją pozostalego terenu gmi
ny są lasy wchodzące w skiad 
Borów Dolno~ląsklch oraz frag-

ment krajobrazu chronionego -
Lasy Chocianowskle. 

W latach 1945-72 Nadleśnic
two Przemków Istnialo samo
dzielnie, potem stanowiło jeden 
z obrębów Nadle~nictwa Cho
danów. Ponownie powstało ono 
w 1992 roku I składa się obecnie 
z dwu obrębów Przemków I Żu
ków. Lasy Nadleśnictwa zajmują 
powierzchnię 15270 ha I są po
lotone w cało~cl w V $Iąskiej 
Krainie Przyrodniczo-Leśnej . Jest 
to obszar typowo nizinny, uroz
maicony wzniesieniami moreno
wymi . W~ród drzew dominują 
Iglaste (sosna), mniej jest liścia
stych (brzoza, buk I dąb). 

Oprócz niewąrpliwych wa
lorów przyrodniczych uwagę 
przykuwają takte zachowane 
licznie zabytki, np. barokowe 
mieszczańskie kamieniczki w 
centrum Przemkowa - zespół 
zamkowy z jego ruinami i daw
nymi zabudowaniami, dwa ko
~cloly z xvm wieku czy dom 
lekarza miejskiego. Stare zabu
dowania zachowały się równlet 
na terenie całej gminy. 

Jednak gmina Przemków to 
nie tylko tereny przyrodnicze I 
rekreacyjne. Równie wiele sta
rań lokalne władze przykładają 
do stworzenia odpowiednich 
warunków dla rozwoju sfery 
usługowej I produkcyjnej. W 1993 
rok.u zostala oddana do utytku 
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miejska oczyszczalnia ścieków o 
przepustowości 1000 m3 ścieków 
na dobę z motiiwo~clą jej roz
budowy w miarę potrzeb. 

Obecnie w gminie I mieście 
Przemków działają 282 podmio
ty gospodarcze. Do największych 
zaliczają się Zakłady Metalurgicz
ne "Przemków", Złotoryjskie Za
kłady Obuwnicze, Tartak "Po
krzywno' , Zakład Produkcyjno
Usługowy "Multimet" I Przedsię
biorstwo Produkcyjno-Handlo
wo-Uslugowe "AVENA" - Go
spodarstwo Rybackie w Przemko
wie. Prowadzi ono, na po
wierzchni 912 ha, hodowlę ryb 
slodkowodnych. Produkcja pod
stawowa to: karp, szczupak, lin, 
okoń I sum - równiet na eks
pono PPHU . .AVENA"-Gospodar
stwo Rybackie obsługuje takte 
rolników w zakresie kontraktacji 
roślin oleistych, skupu zbót, pro
dukcji I sprzeda ty pasz, nawo
zów Itp. 

Tereny rolnicze zajmują ok. 
4 760 hektarów gruntów, z cze
go grunty orne stanowią 2660, a 
łąki I pastwiska - 2080 ha. Sre
dnia wlelko~ć gospodarstwa rol
nego to nieco ponad 9,9ha. Upra
wia się glównie zbota, ~ w 
produkcji zwierzęcej dominuje 
chów bydła. 

się 

glównie wokół Przemkowskie
go Ośrodka Kultury. Placówka 
powstala w 1975 roku I zajmuje 
się dZiałalno~cią edukacyjną 
dzieci I mlodzlety poprzez sek
cje: plastyczną I fotograficzną. 
Przy POK działa zespól dziecię
co-mlodzietowy .Mozajka~ -
uczestnik I laureat wielu festi
wali oraz przeglądów. Ośrodek 
organizuje równiet wiele imprez 
o szerszym zasięgu, zajmuje się 
tet funkcjonowaniem świetlic 
wiejskich na terenie gminy. Od 
1990 roku ma pod swoją pieczą 
kino "Gwardia". 

W Przemkowie odbywają się 
cyklicznie wojewódzkie dni 
ochrony ~rodowiska (w pierw
szym tygodniu czerwca). Na te
renie gminy wytyczone są liczne 
szlaki turystyczne: plesze, rowe-

rowe I konne. Wspomnieć nale
ży o szlaku po Rezerwade jako 
miejscu przygotowanym do pro
wadzenia edukacji ekologicznej. 
Inny znany szlak prowadzi przez 
różne typy zbiorowisk le~nych. 
Tu tet ro~nle Dąb ,Chrobry' -
największe I najstarsze (750 lat) 
drzewo li~claste w kraju. 

Rok 1995 zaznaczył się Jako 
jeden z najbardziej udanych dla 
miasta I gminy Przemków w za
kresie inwestycji i organizacjI. Do 
najważniejszych osiągnięć zali
czyć nałeży zakończenie proce
su wodoclągowanla gminy. W 
ten sposób gmina stała się jedną 
z nielicznych w kraju, w których 
wszyscy mieszkańcy mają motli
wo~ć korzystania ze zbiorowych 
wodociągów. Zakończony tet 
został pierwszy etap budowy ka
nalizacji sanitarnej dla miasta. 
Dute znaczenie mialo trwałe za
gospodarowanie mienia po roz
wiązanej Spóldzielni Kółek Rol
niczych w Przemkowie oraz jed
nostce Armil Radzieckiej. Obe
cnie nleruchomo~cI te są wyko
rzystywane jako lokale mieszkal
ne, siutą tet do prowadzenia 
dzlalalno~cI gospodarczej I usłu
gowej. Zmienił się równiet wy
gląd zewnętrzny miasta - wy
konane zostaly nowe elewacje 

części 
skwer l chodniki w centrum mia
sta. Rozpoczęły się ponadto przy
gotowania do realizacji nowych 
Inwestycji np. gazyfikacji gminy, 
budowy obwodnicy drogi krajo
wej nr 299 czy budowy kanali
zacji sanitarnej pozostalej czę§cI 
Przemkowa. 

Warunki przyrodnicze gmi
ny Przemków wyznaczają nieja
ko kierunek rozwoju calego ob
szaru. Stąd główne działania będą 
w przy złości dotyczyć rozwija
nia bazy turystyczno-wypoczyn
koweJ, gastronomii I innych 
usług. Równie dobre warunki ist
nieją również dla inwestowania 
w przetwórstwo rolno-spotyw
cze ze względu na szeroko roz
winiętą produkcję rolniczą. 

Urszula Ronumluk-Kowalska 
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Opieka logopedyczna to 
kolejny dział w Poradni Psycho
logiczno-Pedagogicznej. Zajmu
je się on zaburzeniami mowy 
polegającymi na zniekształcaniu 
głosek, niepłynnej artykulacji (ją
kanie), a także zaburzeniami wy
nikającymi z opótnleń rozwoju 
mowy. 

Dziećmi zajmuje się logo
peda, Grażyna Skowron - .Do 
poradni zglaszają się matki z 
dziećmi od 3 aż do 15, 16-tego 
roku życia. Bywają również 
przypadki zgłoszeń ludzi doro
słych . Zatroskane matki dzieci 
młodszych często niepokoją się 
brakiem prawidłowej wymowy 
okre~onej gloski lub zniekształ
ceniami wyrazów czy zdań. Nie
pokój ten jest często przedwcze
sny, bowiem dopuszczalne są, 
do 5-6 roku życia, różne znie
kształcenia . Mowa jest także pro
cesem podlegającym okre~lone
mu rozwojowi. Terapię logope
dyczną zdecydowanie trzeba 
podjąć w 6 roku życia, w klasie 
zerowej." 

Poradnia proponuje dwie 
formy pracy. Pierwszą są ćwi
czenia logopedyczne na terenie 
placówki - dziecko raz w tygo
dniu przychodzi na zajęcia logo
pedyczne, do zeszytu wpisywa
na jest instrukcja dła rodziców 
jako zalecenie do pracy w domu. 
.Nasuwa się przy tym spostrze
żenie, - twierdzi G. Skowron 
- że przy pełnej i solidnej 
wspólpracy rodziców efektyw
n~ tych ćwiczeń i skutki koń
cowe przynoszą dobre rezulta
ty. Jclli natomiast rodzic sądzi, 
że półgodzinny pobyt dziecka 
w poradni, raz w tygodniu, bez 
dodatkowych ćwiczeń w domu, 
wyeliminuje wadę wymowy lO 
niestety nie można spodziewać 
się zbyt dobrych wyników. Na 
Indywidualne ćwiczenia logope
dyczne w poradni przyjmuję 
dzieci z różnymi zaburzeniami J 
w różnym wieku. Dla dzieci 
młodszych , z znacznymi zabu
rzeniami, prowadzę terapię pe
dagogiczno-Iogopedyczną z ele
mentami muzyki. Jest to forma 
zabawowa ćwiczeń, bowiem tyl
ko poprzez ukierunkowaną za
bawę można pobudzać i rozwi
jać okrcllone funkcje (ruchową, 
słuchową, czuciową, wzroko
wą) . Atrakcyjno~ć tej terapii jest 
możliwa dzięki różnorodnym 
pomocom dydaktycznym, które 
systematycznie zakupuje się do 
poradni." 

Druga forma zajęć to ćwi
czenia grupowe z dziećmi 6-let
nimi prowadzone w klasach ze
rowych w szkołach i przedszko
lach. We wrze~niu i patdzlerniku 
każdego roku robi się tzw. prze
gląd przesiewowy sz&iolatków 
pod kątem wad wymowy I 
op6:tnień rozwoju mowy. Na pod
stawie krótkiego testu okr~a się 
stan mowy dziecka. Corocznie 
~rednio 30 % dzieci 6-letnlch ma 
k1opoty z wymową. Jest to liczba 
stała , poWtarzająca się od lal Gru
powe ćwiczenia nie rozwiązują 
w peŁni problemu terapii logope
dycznej, zbyt wiele jest oddzia
łów przedszkolnych i przedszko
li (łącznie ze szkolami gminnymi 
jest to 19 grup), co daje liczbę 
przebadanych 436 dzieci. Z tego 
około 140 ma różnego typu wady 
wymowy. 

.Aby praca przyniosla w 
miarę dobre rezultaty - powie
dziala G. Skowron - organizuję 

ją w ten sposób, że dzieci odby
wają ~rednio 7 spotkań w seme
strze, na których staram się do
prowadzić do uzyskania zabu
rzonych głosek . Pozostawienie 
terapii w takim stanie byłoby zu
pełnie bezsensowne. Od kilku 
więc lat organizuję spotkania z 
rodzicami na terenie szkół I 
przedszkoli, na których omawiam 
szczegółowo zaburzenia każde
go dziecka I Instruuję rodziców 
w laki sposób należy kontynuo
wać ćwiczenia w domu. l podob
nie jak na zajęciach indywidual
nych, o których wspomniałam, 
jclli rodzice solidnie realIZUją za
proponowane ćwiczenia, wtedy 
dziecko ma w pełni wykształco
ną artykulację. Oczyw~cie zda
rza się, że dzieci z byłych . ze
rówek" trafiają do mnie jako 
pierwszo- I drugoklas~. przy-

padków tych nie jest wiele I są 
wynikiem nie realizowania prze
kazanych ćwiczeń." 

Odrębną grupę stanowią 

dzieci I młodzież z problemami 
niepłynności mowy czyli jąka
niem. W tym roku wprowadzo
na została dla nich nowa forma 
zajęć w postaci treningu z ele
mentami psychoterapII - m. In. 
ćwiczenia relaksacyjne, wzmac
nianie Wiary we wŁasne siły -
przy zastosowaniu nowocze
snych środków technicznych. 
Wspomagają one płynność mowy 
np. poprzez pracę z echo-ko
rektorem mowy. W terapii dzie
ci I młodzieży jąkających się dużą 
rolę odgrywa współpraca z ro
dzicami, którzy często nie wie
dzą jak radzić sobie w trudnych 
sytuacjach szkolnych i w życiu 
codziennym. 

Oprócz wspomnianych od
działywań , w poradni prowadzo
ne są konsultacje dla rodziców. 
W wyznaczone dni I godziny 
mogą oni bez żadnego skiero
wania przyjść i uzyskać infor
mację o stanie mowy dziecka. W 
miar, wolnych miejsc proponu
je się im terapię indywidualną 

lub otrzymują instrUkcje jak na
leży korygować stwierdzone za
burzenia. 

,.Ażeby uspokoić rodziców 
- powiedziała G. Skowron -
powtórzę, że dziecko 3-4 letnie 
ma prawo do wielu zniekształ

ceń mowy np. wyraz . rower" 
może być realizowany Jako . jo
wej· lub .Iowel", tradycyjna .sza
fa ' może być safą" , a ,zegar" -
.tegalem". Niepokój natomiast 
wzbudzać powinien fakt nie ro
zumienia przez dziecko trzylet
nie podstawowych poleceń typu 
- daj, przyoicl, pokaż oraz po
sługiwanie się przez nie gestem 

przy braku próby wypowiedze
nia się, choćby nieprawidłowo. 

W takiej sytuacji nalety zgloslć 
się do poradni celem uzyskania 
konsultacji psychologicznej I lo
gopedycznej. " 

Głos rodziców 

. Moje dziecko - mówi 
mama pięcioletniej dziewczynki 
- ma zgryz otwarty. Już wcze
~nlej wiedziałam, że potrzebna 
będzie pomoc. Sama też czyta
łam na ten temat, ale córka byla 
wtedy za mała na konkretną te
rapię. W Jej przypadku Więk
szość głosek jest zaburzona I 
zdaję sobie sprawę z tego, że 
czeka nas dużo pracy. ZgłOSi
łam się sama do poradni nie 
czekając aż córka pójdzie do 
zerówki. W ten sposób zyska
łam rok na pracę z dzieckiem, 
by poprawić jej mowę. To bar
dzo dużo dla takiego dziecka. 
Raz w tygodniu przychodzimy 
do poradni na półgodzinne za
jęcia, a poza tym ćwiczymy w 
domu, codziennie po 10 minut. 
Córka chętnie WYkonuje zale
cone ćwiczenia i widać postę
py. Ma jut wypracowane sz, cz 
I ż. Wymawia je prawidiowo, 
choć jeszcze zapomina się i trze
ba Ją kontrolować." 

.Mój syn - powiedziała 
inna marna - jest w IV klasie 
szkoły podstawowej. Jut od ze
rówki był pod opieką logopedy; 
sepleni! i jąkał się . Jego przypa
dek jest do~ć trudny, ma podło
że emocjonalne I wymaga ogrom
nej pracy. Dziecko d~ć pótno 
zaczęlo mówić, a z czasem jego 
rozwój Intelektualny nie nadążał 
jakby za wymową. Syn bardzo 
chętnie ćwiczył zarówno w po
radni jak i w domu. Efekty były. 
POlem nastąpiła przerwa w zaję
ciach w poradni, ćwiczyłam z 
nim jednak nadal w domu. Od 
wrzclnia ub. roku ponownie 
zgłosiłam się z dzieckiem do po
radni, ponieważ dowiedziałam 
się, te powstała grupa dzieci o 
podobnych problemach. Pani 
Skowron, prowadząca grupę, zro
bila test, na podstawie klórego 
wychwyciła sytuacje powodują
ce, w przypadku syna, występo
wanie zaburzenia, a w konse
kwencji jąkanie się. W tej chwili 
terapia polega na tym, że pro
wadzący stwarza sytuację, w 
której dziecko czuje się niepew
nie i pomaga mu je pokonać 
(np. robienie zakup6w).· 

Urszula Romaniuk-Kowalslła 
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Komisie 
wvlosowane 

25 stycznia Zarząd gminy przepro
wadzll publiczne losowanie skladów ob· 
wodowych komisji do spraw referendum 
spośród zgloszonych kandydatów. Przed 
rozpoczęciem losowania burmistrz Eml· 
Uan Stańczyszyn sprawdzll czy pieczę
cie na urnie są nienaruszone, po czym 
otworzył urnę I dokonał przemieszania 
znaJdujących się w niej zgłoszeń . 

W wyniku losowania następujące 
osoby weszły w sklad obwodowych ko
misji: 

Obwodowa Komisja do Spraw Refe
rendum Nr l (siedziba: Przedszkole 
Miejskie Nr 2): 
l. Piotr Piotrowski 
2. Stanlslaw Grzes/ak 
3. Agnieszka Wieliczka 
4. Ulla Żelem 
5. Elżbieta Moryc 
6. Elżbieta Marciniak 
7. Erwfn Urbanek 
Obwodowa Komisja do Spraw Refe
rendum Nr 2 (siedziba w Szkole Pod· 
stawowej Nr l): 
l. Bożena Niemas 
2. Roman Karamucki 
3. Wladyslaw Grygorowfcz 
4. Witołd Wilk 
5. Wiesława Ewa Dłuźewska 
6. Kazimiera Ryszko 
7. Teresa Szczerbanowfcz 

Obwodowa Komisja do Spraw Refe
rendum Nr 3 (sledzJba w Przychodni 
GZOZ). 
l. Olga ZIota 
2. Roman Dziedzic 
3. Monika Ma/ig 
4. Dominika PaJdet 
5. Jaros/aw Kołodziej 
6. Magda/ena Maciejowska 
7. Henryk Dziedzic 
Obwodowa Komisja do Spraw Refe
rendum Nr 4 (siedziba w Klubie Mu
zycznym): 
l. Romana Bęben 
2. Ewa Foryś 
3. Dorota Korbuszewska 
4. Krystyna Krzyżanlak 
5. Katarzyna Kawa 
6. Beata Udla Markowska 
7. Halina Krystyna Patera 
Obwodowa Komisja do Spraw Refe
rendum Nr 5 (siedziba w Szkole Pod
stawoweJ Nr 2): 
l . Wojciech Śnieżko 
2. Maria Stępień 
3. Wiesława Motyka 
4. Anna Hoc 
5. Józef Mołiński 
6. Marta Kot 
7. Mariusz Kot 
Obwodowa Komisja do Spraw Refe
rendum Nr 6 (siedziba w Domu Kultu
ry "Impresja"): 
l. Magdalena Nowak 
2. Grażyna Greń 
3. Artur Kikut 
4. Jadwiga Wawrzyniak 
5. Halina Trzcińska 

Bonifikata - tylko dla rolników z gminy Polkowice 

, 

Coslyehae 
W "PWNIE"'l 

, PrzyrO& zapadła co praw- ';, Plon " dotyczy tylko rolrlików 
fb w zimowy .sen, co nie ozna- gminy Polkow(ce. , 
~. że niC się w niej nie dZieje.1l'+ W naJblitszym czasie pla .. 
[l'ymczasem dzieje się I lO sporo, nowane jest poszerzenie działal
przynajmnlej w Fundacji Rolnej ' no~d fundacji na terenie gminy 
~PLON". ' poprzez otwarcie nowego punk-

Z my~łą o wspleranJu gmin- tu w ]ędrzychowie .celem przy
n-ego rolnictwa fundacja wpro- blJ:żenJa ~rodków produkcji rol
padzila, od początku stycznia nikom" - powledzial prezes 
!ego roku. nową formę pomocy "plonu" Zbigniew Bytnlewskl. 
rolnikom przy "Zakupie nawozów W przyszło~d, z naj poWal
i pasz. Jest nlą bonifikata (w wy. nlejszyml producentami zbÓl 
soko~ci 8% dla pasz I 7% dla chlebowych na terenie ' naszej 
tuwoz6w) stosowana od ceny gminy. fundacja zawrze porozu
~kUpu tych $'rodków przez fun- mienia, zgodnie z którymi rolni: 
daCję. ' .'.\ ":. ". '~, cy będą mogli or.rzymywaĆ na-

. 'Y~' ~ N . ~ 

;; Pasze sprowadzane, są do ' wozy rozliczając się za nie zoo. 
alu handlowego w Kazimle- tem. Szczegóły dotyczące formy 

nowej od renomowanego pro- takiego porozumienia ustalane 
ducenta jakim .. Jest Dolnooląska będą indywidualnie z katdym 
iWyt.W6rn\a Pasz .DOLPASZ", Są rolnikiem. 

sokfej Jakości I zawierają wszy- Z najnowszych dokonali 
stkle · niezbędne składniki do ';,Plonu" na uwagę zasługuje uru
:wzrostu i rozwoju ~Ierząt chomienIe przetwórstwa rolno-

~. Fundacja oferuję rolnikom , spożywczego. W tym tygodniu 
pawozy W pełnym asQrty1llende ruszyla gorzelnla w, zakładzie 
~ fosforowe. azo(~we l poraso- ,fundacji w PolkowlcasJlpolnych. 
. ~ .,.... , spiowad~ne r6w~et po t Jlywar (produkt ul?q~y przy 
~enaCh fabrycznych. ., '~~' produkcji spirytUsu) przekazywa-

NalefY Pr;t:Y tym zaznaq:yt, ny jest nleodplatn1e rolnikom 
'iż bonflikata stosowana R.1%U Jako pasza. 

. Urszula RO'nll1,lull-J(owalska 

6. Stanisław Boczula 
7. Barbara Partyka 
Obwodowa Komisja do Spraw Refe
rendum Nr 7 (siedziba w Przedszkolu 
MIejskim Nr 5): 
1. Jacek Karamucld 
2. Monika Kwiatkowska 
3. Izabela Skrzypczak 
4. Irena Bajek 
5. Mieczyslaw Pędlowsld 
6. Genowefa Śmn 
7. Marzena Patron 
Obwodowa Komisja do Spraw Refe
rendum Nr 8 (siedziba w Zespole 
Szk61): 
l. Teresa Staniesz 
2. Irena Maciuszek 
3. Czes/aw Guziołek 
4. Aleksandra Wróblewska 
5. Jan Blaszczyk 
6. Malgorzata BocIan 
7. Ryszard Fiokit 
Obwodowa Komisja do Spraw Refe
rendum Nr 9 (siedziba w Szkole Pod· 
stawowej Nr 3): 
l. Anna Michalak 
2. Tomasz Płonka 
3. Zofia Kaimierczak 
4. Ireneusz Szafrański 
5. Ewa Błauciak 
6. Marcin Jarząbek 
7. Tadeusz Kauch 
Obwodowa Komisja do Spraw Refe
rendum Nr 10 (siedziba w Gminnym 
Ośrodku Kultury w Soblnle): 
l. Irena Kauch 
2. Teresa Pacholczyk 
3. Wies/aw Szubra 

22 stycznia 1996 r. odbyło 
się XV posiedzenie Rady Miej
skiej w Polkowicach. Radni pod
jęli uchwalę w sprawie zatwier
dzenia przychodów i wydatków 
Gminnego Funduszu Ochrony 
Srodowiska na 1996 r. Przycho
dy Gminnego Funduszu Ochro
ny Srodowiska na 1996 r. wyno
szą 16.048.113 zł, z tego 
11 .000.000 zl gmina otrzymała z 
budletu WoJewody, a 5.048.113 
wynosi fundusz obrotowy na 
początku roku. Z Gminnego 
Funduszu Ochrony Srodowiska 
GmJna sfinansUje reaIJzację za
dań związanych z utrzymaniem 
porządku I czysto~ci na terenie 
Gminy, urządzenie I utrzymanie 
terenów Zielonych na terenie 
miasta I WSI, modernizację urzą
dzeń sieci kanalizacyjnych i de
szczowych na terenie miasta, re
alizację przedsięwzięć zwląza· 

nych z gospodarczym wykorzy
staniem oraz skladowanlem od
padów, a takle z budową sieci I 
urządzeń kanalizacyjnych I wo
dociągowych na osiedlach: Cen
trum i Stare Miasto. 

Uchwalą Rady z kwoty 23,86 
zł do kwoty 11,05 zl za 1 q 

4. Boguslaw Gromkiewicz 
5. Boguslawa Dembowska 
6. Henryk Rulińsld 
7. Jacek Koniczyński 
Obwodowa Komisja do Spraw Refe
rendum Nr 11 (siedziba w Szkole Pod
stawowej w Suchej Górnej): 
l . Maciuszek Henryk 
2. Imlołek Janina 
3. Gradowska Czesława 
4. Szubra Joanna 
5. Prajs Krystyna 
6. Tomlcka Joanna 
7. Daldnlewfcz Krystyna 
Obwodowa Komisja do Spraw Refe
rendum Nr 12 (siedziba w Szkole Pod
stawoweJ w Tarn6wku): 
l . Bożena Marek 
2. Urszula Komisaruk 
3. Paweł Kaczmarek 
4. Bogus/aw Kołdas 
5. Przemysław Wiznerowfcz 
6. Tadeusz MIchalewski 
7. Jan Maciuszek 

Zarząd Gminy dokona/ losowania 
listy rezerwowej w liczbie 10% skladów 
wszystkich komisji w Gminie. Znaleźli się 
na niej: Elżbieta Wenze/, Kazif!llera Bę
benek, Ewa Godlewska, Lidia Zabińska, 
Wojciech Kucharewicz, Elżbieta Matu· 
szak, Kazimiera Calów I Lucyna Wilk. 

Po zakończeniu losowania ponowo 
nie zapieczętowano urnę, która będzie 
przechowywana do czasu zakończenia 
glosowania w referendum. Po tym terml· 
nie Zarząd dokona komisyjnego zniszcze
nia zgłoszeń. 

zostala obnilona ~rednia cena 
skupu lyta jako podstawa obli
czania podatku rolnego. Uchwa
la ma zastosowanie do nalicza
nia podatku w pierwszym półro
czu 1996 roku. Kolejna uchwala 
dotyczyła powolania zastępcy 

kierownika Urzędu Stanu Cywil· 
nego - została nim pani Mario
la Adamczyk - Felkel. 

Radni podjęli takle uchwa
lę w sprawie odpłatno.ki za pro
wadzenie przez przedszkola mieJ
skie dzialalnoki wykraczającej 

poza podstawy programowe na
uczania i wychowania. Odplat
no~ć taka wynosić ma 10 % naJ
niższego wynagrodzenia pracow
ników ogłoszonego przez MIni
stra Pracy I Polityki Socjalnej. 
Opłatę obnllono o 50 % dla 
drugiego dziecka w rodzinie rów
nlet uczęszczającego do prz.ed· 
szkola, a zwolniono z opłaty trze
cie I kolejne dziecko w rodzinJe. 
Odpłatno~ć staJa za prowadze
nie przez przedszkola dzialalno
ści wykraczającej poza podsta
wy programowe nauczania I wy
chowania wchodzi z dniem 1 lu
tego 1996 r. 

00$) 
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Podejrzane, podsłuchane ... 

Wojewoda Legnicki Ryszard Maraszek i pracownik 1VP S.A. 

Telewizja Re,loaalaa chce welU do 
polkowacklego kabla 

Trzeba poczekać 
Telewizja Regionalna Województwa Le

gnickiego enlltująca SWÓJ program w syste
mie rozsiewczym chce być dostępna rów
nież w sieciach kablowych lokalnych opera
torów. "Nowelizacja ustawy o Radiofonii i 
Telewizji nakłada na operatorów sieci ka
blowych obowiązek bezplatnego emitowa
nia programów telewizji regionalnych - mówi 
Jacek KardeIa, prezes TRWL. - Dlatego z 
początkiem roku wystąpiliśmy do PolkowIc
klej Telewizji Kablowej pismo z prośbą o 
poinformowanie nas kiedy I na jakim kanale 
będzie wp-owadzony do sied program TRWL 
Ponieważ do 18 stycznia nie otrzymaliśmy 
jakiejkolwiek odpowiedzi wysrosowal1śmy 
kolejne pismo do prezesa Tatuśkl z prośba 
by potraktował sprawę Jako pilną." W pi
śmie tym prezes Kardela pisze między inny
mi .Brak reakcji zmusi nas do podjęcia kro
ków prawnie przewidzianych przez Ustawę 
o Radiofonii i TelewiZjL" 

.Nie zamjenamy blokować TRWL dostę
pu do naszej sieci - odpowiada p-ezes PlVK, 
Krzysztof Tatuśko. - Skontaktowałem się już 
telefonicznie z prezesem Kardelą i poinfor
mowałem go, że rozpoczęliśmy przygotowa
nia do uruchomienia dodatkowego kanalu, 
na którym będzie emitowany program TRWL. 
Jest to jednak operacja czasochJOI1Cl3, która 
potrwa co najmn1ej3 tygodnie. A brak reakcji 
z mojej strony? To łatwo wytłumaczyć, po 
prostu bylem fCZCz trzy tygodnie na zaległym 
urlopie I dopiero w poniedzialek 22 stycznia 
wr6dlem do pracy." 

P1VK nie dysponuje obecnie wolnymi 
kanałami , dlatego też zwrócila się do nie
mieckiej firmy .PUBA· o przygotowanie pa
nelu do stacji czołowej, który pozwoli na 
uruchomienie nowego kanału . Jest to proce
dura Identyczna do tej, jaką poprzedziła wej
ście do polkowicklej kablówki stacji .Ca
nal+". Jak zapewniJ prezes Tatuśko posze
rzenie oferty P1VK o program Telewizji Re
gionalnej Województwa Legnickiego nie po
ciągnie za sobą zwiększenia abonamentu. 

(das) 

W piątek bawią si, w· Tamówku :. 

'Ba,"i niespodzianką . 
.. . Bal :karnawałowy w Szkole Podsta- ; 

wowej w Tarnówku odbywa się tradycyj
nie na zakończenie I semestru. Konkursy, 
występy i . p~ezenty - .na taką chwilę 
uczniowie ~kają z pe"9.ffiością jut od 
dawna. ..: . ":," :, 

W tym roku Rada Sołecka 13rnówkil 
sprawUa wszystkim uczniom dodatkową. 
niespodziankę w postaci prezentów ksiąt- . 
kowych, ,.Rada przeznaczyła na ' ten c;:el . 
1000 złotych. .' .;' . .::' 

. Sieruj ·.na ten temat napiszemy: w:; 

naStępny~ nwner~:~~~~~~:~; : 

, ,,'Uc~tpwie.szkoły.Podsta"wowej w Tar- .::,~, 
, n6wku serdecznie dzięleuPł Radzie Solec:::: 
kiefwsi Tamówek za wspaniałą 11~o-)H 
dzfankę,.Jaką sq prezenty kstqżkowe y:~: 
IJ/utl{lauxl7le dla wszystkich dzieci. $prO;; 
wiły Ó7Ję 'futelkq rad~. ", .:::. '. 

;,:, r:"'-';" .; :'. .::':' 



• ksląikl dla dzieci 

ŻYCIE CODZIENNE W RODZINIE 
aenny Alex 

O Ty, la i nasze 
nailepsze święta 
z ksląteczki tej dzieci poznają 

tradycje I zwyczaje obchodu ŚWiąt 
Botego Narodzenia - tych naj
bardziej rodzinnych świąt. Dorooli 
czytelnicy wrócą pamięcią do lat, 
gdy sami byli dzJećmi oraz dowie
dzą się, Jak Ich pociechy przety
waJą J widzą te ~więta. Jest lO ksiąt
ka dla całej rodziny. 

Marlee i Benny Alex 

O DIiadek i la. 
Uczymy się o śmierci 
Ksiątka przedstawia - bar

dzo rzadko poruszany w literaturze temat - śmierć bliskiej osoby. 
Kslątka przygolowuje malego czytelnika do takiej rodZinnej sytuacji, 
wskazując na duchową łączność ze zmarłą osobą oraz na czyny i 
przedmioty, w których zmarly pozostawił .CząSlkę" swego żyda. 
Temat trudny, ale przedstawiony ciepło i z dużą kulturą. 

Merle i aenny Alu 

O Ty i iai nasze 
nowe dziecko 
Ksiątka opowiada w ciekawy 

i przystępny sposób, o powstaniu 
nowego tycia - od Jego poczę
cia, poprzez rozwój i narodziny, 
do pierwszych miesięcy tycia w 
rodzinie. Ten interesujący temat 
będzie podjęty przez rodziców, 
zwiaszcza, gdy trzeba będzie przy
gotować dziecko do przekazania 
nowiny, te wkrótce rodzina się 

powiększy i urodzi się braciszek 
lub siostrzyczka. 

Jens Kargoord 

O Ty, ia i przyroda 
w tej ksiątce jej bohaterowie - Marysia i Tomek, mieszkańcy 

miasta, zapoznają się z nie znaną im dotąd przyrodą. Dostrzegają 
bogactwo łąki, stawu i lasu. Spotykają ciekawe owady, płazy, ptaki i 
zwierzęta. Kontakt dzieci z przyrodą budzi ich refleksje związane z 
poszanowaniem i ochroną naturalnego środowiska przyrodniczego. 
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PROG~ POLKOVVICKIEJ 
TELE~ZJI~LOVVEJ 

29 stycznia (poniedziałek) 

9.00 Program no przedpołu
dnie 

9.05 Retransmisjo z Mszy Św. 

9.35 "W krainie Czarnoksięż
nika Oza" odc. 6 "Sreb
rne trzewiczkt - bojko 

10.00 "Podwodny świat" odc. 
8 " St. Vincent, Hondu
ras, Belize" - mag. 
przyrodniczy 

1 0.50 "Sherlock Holmes i tojna 
broń" - film prod. USA 
(67 min.) 

12.00-17.30 przerwo 

17.30 Program dnia 

17.35 Serwis informocyjny 
(powtórko z piątku) 

17.50 "W krainie Czarnoksięż
nika Oza" odc. 7 "Co 
za spotkanie" - bojka 

18.15 ... Obrońca kamienia" ode. 
7 "Powrót czarnego ser
ca" - seriolonim. dla 
dzieci i młodzieży 

18..40 "Bitwo o Moskwę" odc. 
4 - film wojenny prod. 
ros. (78 min.) 

30 stycznia (wtorek) 

17.30 Rozpoczęcie i program 
dnia 

17.35 Serwis informacyjny 

17.50 "W krainie Czarnoksięż
nika Oza" odc. 8 "Oblę
żenie" - bojko 

18.15 Gość w studio: Burmistrz 
Miasto I Gminy - E. 
Stańczyszyn 

19.05 "Relax z płytą" - płyty 
oferowane przez Dział 
Muzyczny MGBP w Pol
kowicach 

1 9. 15 "W sponiałości przyrodni
cze Europy odc. 8 "Naj
piękniejsze krajobrazy 
Europy - mag. przyro
dniczy 

20.00 .. Czyściec" - film fob. 
prod. USA (91 min .) 

31 stycznia (środa) 12.05-17.30 przerwo 

9.00 Program no przedpolu- 17.30 Program dnia 
dnie 

9.05 "W krainie Czarnoksięż

nika Oza" odc. 8 "Oblę
żenie" - bojko 

9.30 "Relex z płytq" - płyty 
oferowane przez Dział 
Muzyczny MGBP w Pol

kowicach 

9.40 "Wspaniałości przyrodni
cze Europy odc. 8 "Naj
piękniejsze krajobrazy 

Europy" - mag. przyro
dniczy 

10.25 "Taniec no wodzie" -
film prod. USA (102 

min.) 

!~ 

17.35 "W krainie Czrnoksięż

nika Oza" odc. 9 "Nie

zwykły lot - bojko 

18.00 "Dzieciaki z Beverly Hills" 

odc. 17 - serial dla 

dzieci i młodzieży 

18.25 "Klątwo" - film fab. 

prod. USA (100 min.) 

Redakcja zastrzega sobie 
prawo do zmian 
w programiel 

Od 1 lutego do odwołania - program lokalny 

zawieszony w zwiqzku ze zmianq lokalu 

redakcjj i studia PTVK. 
.. ~ 



Czy uda si, odbudować chocianowski zamek? 

ZDĄŻYĆ PRZED 
XXI WIEKIEM 

Szanse takle Istnieją I nie 
wykluczone, te mote nastąpić 
to jeszcze w tym stuleciu. 

Zespół pałacowo-parkowy 
w Choclanowie jest obiektem 
XVIII-wiecznej architektury rezy
dencjonalnej na Sląsku. Historia 
pałacu sięga roku 1297. Wtedy 
to książę ~Idnicko-jaworski Bol
ko l zwany Surowym rozpoczął 
budowę zamku obronnego. Na 
przestrzeni wieków zamek wie
lokrotnie zmieniał wła~c1clell. 
Dopiero jednak jego przebudo
wa (dzieło legnickiego architek
ta Martina Frantza) w XVIII wie
ku nadała budowli okazały kształt 
rezydencji barokowej, Powstało 
tet założenie w modnym wów
czas typie "entre cour et jardin" 
z oficynami i regularnym par
kiem francuskim. 

W ciągu kilkudziesięciu 
ostatnich lat pałac popadł w cał
kowitą ruinę. Lata zaniedbań zro
biły swoje i trzeba teraz ogrom
nych nakładów, by przywrócić 
mu dawną ~ietnooć. W maju 
ubiegłego roku powstała Fun
dacJa Odbudowy Zespołu Pała
cowego w Choclanowie. Powo
dów ratowania choclanowskie
go zabytku jest wiele. Najważ
niejsze to oczywi~cle względy 

historyczne - budowla jest do
wodem totsamo~ miasta, to od 
niej wł~nie rozpoczął się roz
wój miejscowo~. Poza tym, w 
poprzednich latach, podeJmowa
no jednak próby ratowania pała
cu - wykonane zostały dokład
ne Inwentaryzacje obiektu, eks-

Ferie tuż przez nami, choć 
wła~clwie to tylko przed ucznia
mi I nauczyclełami. Dwa tygo
dnie wolnego od kslą:tek, zeszy
tów I zadań. l duto to i mało, w 
zalei.no~i od tego, co chce się 
robić w tym czasie. Dla tych, 
którzy mają zaplanowany wypo
czynek, mote gdzlcl w górach, 
to wielka frajda. Reszta musi zna
leU sobie zajęcie na miejscu. 

Z rozeznania przeprowadzo
nego w miejskich I wiejskich 
szkołach naszej gminy wynika, 
Iż większOOć z nich przygotowa
ła na okres ferii wiele propozycji 
dla dzieci j mIodziety. Najczęst
szą formą spędzenia wolnego 

pertyzy archltektoniczno-budow
lane, analizy techniczne. Zaby
tek zostal tet w pewnym stop
niu zabezpieczony przed całko
witą destrukcją i dewastacją . 

Zakladany koszt odbudowy 
pałacu, o powierzchni użytko

wej 2862 m2 I kubaturze 
25026m3, ma wyni~ około 45 
mld starych złotych. Zakończe
nie prac przewiduje się na rok 
1999. 

To czy wystarczy pieniędzy 
zależy głównie od Fundacji 
Współpracy Polsko-Nlemleckiej 
- bez jej finansowego wsparcia 
plan całkowitej odbudowy cho
clanowskiego obiektu mote zo
stać jedynie na papierze. 

W przyszloocl, w zaadapto
wanym pałacu , powstalby o~ro
dek szkolenlowo-wypoczynko
wy, o uniwersalnym charakterze. 
Zajmowałby się m. in. kształce
niem specjalistów z zakresu go
spodarki, nauki i ochrony ~ro
dowiska, a także krzewieniem 
kultury I języka niemieckiego w 
Polsce. 

Aby zyskać jak największe 
poparcie dla realizacji projektu 
odbudowy palacu, nawiązane 
zostały równlet kontakty z 
przedwojennymi mieszkańcami 
Chocianowa oraz ~Iąskimi towa
rzystwami w Niemczech. ]clli, 
jak się planuje, odbudowany 
obiekt będzie dysponować bazą 
noclegową - odwiedziny mia
sta staną się atrakcją dla wszyst
kich. 

Urszulo ROnMnluk-Kowalska 

czasu w szkole będą zajęcia spo
rtowe na saU gllTU1astycznej oraz 
przerói.ne gry, zabawy I konkur
sy organizowane przez nauczy
cielI. Tak będzie m. In. w SP w 
SucheM?órnej (w godz. od 1000 

do 14:06' ]ędrzychowie (w godz. 
900-13 , tu tematy zabaw pod
suwały same dzieci np. kalam
bury czy Koło Fortuny), oraz w 
polkowickiej . jedynce" I . trójce" 
(w tej ostatniej basen niestety 
będzie nieczynny z powodu re
montu). Szkoła nr 2 proponuje 
uczniom kłas I-IV zajęcia sporto
we .Ferie z baseballem", ale tyl
ko w pierwszym tygodniu. Przez 
cały czas czynna będzie nato-
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archiwathe zdjęcia. dokumenty, kron Kt 
hlstoryc"Zne Polkowic • proszone są o 

klerownlka Siura Rady Miejskiej pok6j nr 104 
"C1~'U::>Lllj. Materiały te zostaną wykorzystane do powstaJącęJ 

monografII miasta. Forma " przekazania bądt wypotj'czenla 
materiałów uzgodniona zostanle z właścicielem. 

Zarząd Gmtny Polkowtce 

Szkoła Podstawowa w Jędrzychowie 

poszukuje dostawcy na 
kompleksowe zaopatrzenie 

w artykuły spożywcze 
stolówki szkolnej. 

Oferty proszę składać w terminie 
do 5 lutego 1996 r. w sekretariacie szkoły. 

l) inżynier ekonomista 
2) inżynier geodeta 
3) kierownik zakładu (znajomość pro

dukcji rolnej, znajomość hodowtij 
4) technik mechanik-obróbka skra· 

waniem, 7 lat stażu 
5) spawacz elek1ryczno-gazowy 
6) Inżynier mechanik 
8) Inżynier budowlany na stanowis

ko kierownika przygotowania pro
dukcji 

9) robotnik budowlany 
10) stolarz budowlany 
11) kelner 
12) technik technologii żywności -

kler. mięsny 

13) masarz 
14) programista 
15) technik ogrodnik (mężczyzna) 
16) kierownik działu kslf19OWOści 
17) kierownik zespołu finansowego 
18) insp. kontroli gospodarczej 
19) elektryk - upr. SEP 
20) monter inslalacp sanitarnych 
21) księgowa (prowadzenia książki przy. 

chodów i rozchodów) 
22) operatOf wózka widłowego 

Absolwenci; 
l) sprzedawca ze znajomością obsługi 

i budowy komputerów 

Rejonov-.y Urząd Pracy. Tel. 450049 wew. 178, pokój 113. 

miast ~wiet1ica, do której mogą 
przychodZić najmłodsi, w czasie 
gdy rodzice np. pracują. W 
.czwórce" prowadzone będą spe
cjalistyczne zajęcia sportowe z 
zespolami (w ramach przygoto
wań do turniejów sportowych). 
Pozostali uczniowie mogą liczyć 
na inne zajęcia np. plastyczne, 
konkursy. Odbywać się one będą 
codziennie przez cale ferie. 

W Tarnówku plan zajęć na 
ferie przedstawia się wyjątkowo 
ciekawie - gry zespoi owe i in
dYWidualne, nauka piosenek, gry 
kompulerowe, wycieczki do lasu 
połączone z dokarmianiem zwie
rząt, a mote nawet kulig, jclli 
będą odpowiednie warunki. 

W placówkach o~wiatowych 
Informowano nas równiet, że 
naUCZYCiele będą podczas ferii 
pełnić dytury nieodplatnie. Szko-

ły nie mają na tyle pieniędzy, by 
płacić dodatkowo za te zajęcia. 
Radzą sobie jak potrafią, a z tego, 
co uslyszeli~my nie powinno być 
tle. 
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- Mimo Pańskiej sugestii, 
aby konkretnq rozmowę na te
mat przygotowań zespołu do roz
grywek wiosennej rundy prze pro
wadzit dopiero po powrocie z 
obozu kondycyjnego, chciałbym 
zapytat, jak ocenia Pan zespól, 
z którym przyjdzie Pal1u praco
wat? 

B.Z. - Rzeczywl~cle trud
no oceniać mi umleJętno~cl ze
spolu, a już na pewno poszcze
gólnych zawodników. Jest to 
zbyt krótki okres na wyciąga
nie Jakichkolwiek wniosków. 
Wspólnie pracujemy dopie ro od 
3 stycznia. Mimo to dostrzeglem 
pewne mankamenty u poszcze
gólnych zawodników. Szczegól
nie daje się zauwatyć szkolne 
braki ogólnego rozwoju fizycz
nego niektórych piłkarzy. 
Chciałem przede wszystkim zo
baczyć zespól w bezpo~rednieJ 
grze, stąd zaplanowany wyjazd 
na sparingowy mecz z BKS Bo
leslawiec. Niestety nie doszło 
do niego z powodu dużej mgly. 
Rozegraliśmy więc mecz mię
dzy sobą; pierwszy zespól na 
drugI. Bardzo dobrze spisał się 
bramkarz Jan Poczta, który bro
nil w obu zespoi ach po polo
wie I nie puścJl ani jednej bram
kI. Jest on aktualnie podstawo
wym I wyróżniającym się spo
śród wszystkich bramkarzy. 

Co zatem może powiedziet 
Pan o pozostałych zawodnikach . 

Z nowym trenerem 
trzecioligowego Górnika 
Polkowice Brunonem 
ZacharJaslewlczam rozmawia 
Andrzej Lech 

Trener Zacharjaslewlcz zastanawia 
się nad szansami "Górnika". 

B.Z. - Wszyscy bardzo so
lidnie trenują. U niektórych z 
młodszych piłkarzy pojawił się 
problem mentalności. Muszę to 
u nich zmienić. Ka:tdy z nich 
musi zrozumJeć, :te katdy spo
rt, w tym takte piłka nożna, wy
maga pewnych wyrzeczeń. W 
początkowym okresie nawet ko
sztem rodziny. Je~li tego kto~ 
nie będzie chciał zrozumieć, 
pójdZie w odstawkę do drugie
go zespolu. 

Czy jest ktoś, kto szczególnie 
przykłada się do pracy w zespo
le? 

B.Z. - Z całą odpowIedział
nokią mogę wymienić trzy n.a
zwlska mlodych piłkarzy, którzy 
bardzo solidnie pracują . To Kło
Siński , Rybitwa j Uss. Oni na
prawdę zdali sobie sprawę z 
szansy, jaka stoi przed nimi. To 
oczywiście możliwość grania w 
przyszłości w pierwszo- I drugo
ligowych klubowych. 

A pozostali? 

B.Z. - Sądzę , że Jest to 
material, z którego można zro
bić porządny zespół , pod wa
runkiem uczciwej pracy na kat
dym treningu. 

Wiadomo, że w zespole po
jawili się Prokop i Szczepaniak. 
Czy jeszcze ktoś dojdzie do pierw
szego zespołu? 

B.Z. - Jestem przeciwni
kiem ~ctągania zbyt dużej liczby 

-~------------------I 

KUPON OGŁOSZENIOWY I 

Końcówka ligi 
W ubiegłą niedzielę zakończono rozgrywki polkowicklej ligi pił

karskich piątek. Przed przystąpieniem do nich wiadomo jut było, te 
zwycięstwo odniosła drutyna .Isztwana". W pozostałych spotka
niach padły następujące wyniki: 

ZPH Kokotowskl-Świerzowska - Moskorzyn (6:2) 
Moskorzyn - Cykloklub Lubin (2:4) 
Cykloklub - Policja (3:0) 
ZPH - Juventus (3:1) 
Juventus - Policja (3:0) 
ZPH - Cykloklub (5:2) 

W tabeli na drugim miejscu znalazł się lubiński Cyklokiub, który 
tylko większą ilością bramek wyprzedził ZPH Kokotowski-Świerzow
ska. 

4. Moskorzyn 
5. Juventus 
6. Policja 

Natomiast bez punktów na kolejnych miejscach od 7-10 sklasyfiko
wani zostali: Format SS, Feniks, Relaks i ZjednoczenI. 

zawodnlkÓw. Powoduje to złą 
atmosferę w drużynie. W tej 
chwili Prokop I Szczepaniak do
prowadzają do tego, że w ze
spole zapanowala zdrowa rywa
lizacja. Pozostali zawodnicy mają 
także wzory do naśladowania . 

Jeden Karmelita, tak jak bylo do
tychczas, to trochę za mało. Prze
ciwnik wiedząc, że on wlaśnie 
jest najlepszy, dostał "plastra" I 
tym samym zostawał wylączony 
z gry. Je~li będzie dwóch czy 
trzech takich zawodników, prze
ciwnik będzie miał o wiele tru
dniejSZe zadanie. Tym bardZieJ, 
że Prokop jest doświadczonym 
zawodnikiem. Grat przecież w l 

Kolumnę sportowq redaguje 
AI/drzej Lecb, tel. 48-12-90 

I II lidze, jest ogranym i spraw
dzonym zawodnikiem. Jestem 
przekolUny, że doprowadzę go 
do wlaściwej formy na pierwszy 
mecz z Karkonoszami. 

Jaki cykl treningowy zaapli
kowal Pan swoim podopiecznym? 

Jete11 chcesz zamle$clć swoje ogłoszenie na lamach Gazety Polkowic- I 
Idej w rubryce ,Ogłoszenla drobne", wypelnl) czytelnie dutymi literami ten I 
kupon I prze$1J1 bądt dostarcz osoblkie na adres redakcji Gazety Polkowic-
IdeI, uj . Górna 3/3, 59-320 Polkowice. Ogłoszenie jest bezpłatne. I r--------------. 

I 

B.Z. - Trenujemy po dwa 
razy dziennie w terenie I na sl
lowni. Jeden trenlng ogólnoro
zwojowy przeprowadzamy na 
sali w Suchej Górnej. 3 lutego 
wyjeżdżam z 23 zawodnlkamJ na 
13 dniowy obóz kondycyjny do 
Kobylej Góry. Po oboZie doko
nam ostatecznej selekcji I pod
czas meczu z BKS Bołesławiec, 
który rozlł>ramy w najbliższą so
botę o 14 na własnym boisku, 
ogłoszę nazwiska podstawowej 
kadry pierwszego zespołu. Jestem 
zdania, te zespół stać jest na 
dobrą grę I na utrzymanie w trze
ciej lidze. PieJWsza faza przygo
towań to wytrzymalo$ć. Pótniej 
popracujemy nad szybko$ctą I 
wreszcie nad skutecznością strze
lecką. Jestem dobrej myśli . 

.. ... .... .. ... ................................. .. .. ... ............. .... .. ......... .. I 

.. ..... .. ..... ..... ..... ......... .... .... ... .... ... .. .... ... ........ ... ... ... ..... .. I 

... .. ... .. .. ... .... .. ... .. .. ...... ..... .. ... .................. .. ...... ... .... ....... I 
I ...... .. ... .. ..... .. ...... .... ... ...... ...... .... ..... ..... .. .. ....... .. .. ... ..... ... I 

... .. ... ... ........ ..... ....................... .... ....... .. ...... ....... ......... .. I 

... . : .. .... ... ... ...... .. ...... ..... ... .. .. .. ..... .. .. ... ..... .. .. ........ ... ... .. .. I 
-------- -.J 
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Sprzedam działkę 
ogrodową 

zagospodarowaną· 

Ogródki Działkowe 
"Marysieńka" . 

Informacje 
- tel. 45-14-98. 

Dziękuję za rozmowę i ży
czę pełnej realizacji wszystkich 
zamierzeń. 



------------------------------------------------------------------------~J~ 

Remisowo w piątkach Trójka na najwyższym podium 
Bardzo nerwowy przebieg 

miał pierwszy z dwóch spotkań 
Cuprum Polkowice grającego w 
halowej pierwszej lidze piłkar

skich piątek. Niedzielnym prze
ciwnikiem był tym razem .Ener
getyk" z Jaworzna. Nasi piłkarze 
od początku spotkania grali bez 
wiary w siebie, jakby trochę lek
cewatąc przeciwnika. Zemściło 
się to jut w pierwszych minu
tach, kiedy to Cuprum straciło 

bardzo szybkO trzy bramki. Być 
mote wptyw na przebieg gry mia
ła decyzja sędziego, który nie 
uznał pierwszej bramki dla na
szego zespołu. W rezultacie 
pierwszy mecz zakończył się po. 
ratką 1:4. W drugim było znacz
nie lepiej, kto wie czy nie po 
reprymendzie sponsora Janusza 
Isztwana, który próbował prze
konać piłkarzy, te grają nie tylko 
dla siebie, ale i dla licznie zgro-

Z udziałem pięciu zespołów 
reprezentujących szkoły podsta
wowe 16 stycznia odbyły się mi
strzostwa miasta I gminy w piłce 
siatkowej. W finałowym pojedyn
ki drutyna SP-3 pokonała 2:1 ze
spół SP-4, w poszczególnych se
tach: 15:0, 12:15 i 15:7. KOlej
ne miejsca zajęli: 

3. SP-l 

4. SP-2 

5. SP Sucha Górna 

Mistrzostwa rozegrane były w ra
mach współzawodnictwa między
szkolnego. 

Na pięć dni do Paryża 
To jedna z głównych nagród 

tegorocznego, drugiego jut BIe
gu Zakochanych - Walentynki' 96. 
Impreza odbędzie się 14 lutego 
ulicami miasta na dystansie 3 
km. Uczestniczące pary małteń
skie i pary mieszane bezwarun
kowo muszą podczas trwania bie
gu trzymać się za ręce. Pięcio
dniowa wycieczka do Paryta cze
ka na najlepszą parę małteńską. 
Zwycięska para mieszana otrzy
ma w nagrodę 300 złotych i na-

grody rzeczowe. Te ostatnie łącz
nie z pamiątkowymi dyplomami 
otrzyma pierwsza dziesiątka bez 
względu na kategorię, w jakiej 
będzie startować. Początek bie
gu organizatorzy przewidzieli na 
godzinę 1730

• Szczegółowych In
formacji motna zasięgać pod 
numerem telefonu 45-24-65. 
Zgłoszenia w dniu zawodów do 
godziny 1700

• Organizatorem jest 
polkowlckie ognisko TKKF 
.Start· . 

Jedno z gorących spięć pod bramką "Energetyka". Koniec rywalizacji 

Najlepsi z najlepszych 
Bez tańców, ale bardzo sym

patycznie zapowiada się podsu
mowanie I zakończenie ubi egło
rocznej rywalizacji SzkOlnego 
Związku Sportowego. Zgodnie z 
informacją szefa ZWiązku Zbignie
wa Puchaiskiego, uroczyste za
kończenie i podsumowanie szkol
nego roku sportowego 1994/9 I 

wręczenie nagród najlepszym 
odbędzie się w pierwszym tygo
dniu tut po feriach. Miejscem 
tej uroczystości będzie Zespół 
Szkół. Stanie się '0 dzięki finan
sowemu wsparciu Urzędu GmI
ny, za co szkolni sportowcy ser
decznie dziękują. 

Jut niebawem wszyscy kibi
ce I sympatycy polkowleklego 
sportu poznają odpowied:t; kto 
został najpopularniejszym spo
rtowcem i trenerem 1995 roku. 
Nazwiska Ich poznamy podczas 

wielkiego balu sportowca; który 
odbędzie się w klubie muzycz
nym 3 lutego o godzinie 1800

• 

Okazuje się, te rezultatu głoso
wania zaskoczyły nawet samych 
organizatorów. 

Rocznik 1982-81 
klasy 7-8 Przy pingpongowym stole 

Nie pOWiodło się Grzegorzo
wi Sorokopasowi, który jako je
dyny reprezentant Górnika Polko
wice startował w minioną nie
dzielę w Brzegu DOlnym podczas 
ogólnopolskiego turnieju klasyfi
kacyjnego Juniorów i kadetów w 
tenisie stołowym. Mimo, te w 
pierwszej rundzie pokonał wszy
stkich rywali, to jednak druga 
okazała się zbyt wyczerpująca. 
Wszystkie pojedynki przegrał jed
nopunktowo. Ostatecznie sklasy
fikowany został na 17 pozycjI. 

Mimo tak odległego miejsca zo
stał zauwatony przez trenera ka
dry narodowej kadetów Leszka 
Kucharskiego. W efekcie pojedzie 
w marcu na konsultacje kadry 

Dziewczęta 
1. SP-3 
2. SP-4 
3. SP-l 

~ 
1. SP-4 
2. SP·3 
3. SP-l 
4. SP-2 

Polski kadetów. 1--------- - --------------
Pierwszy zespół Górnika Po- Rocznik 1 986-83 

Ikowice walczący o awans do eks- klasy 3-6 
traki asy w tenisie stołowym ko
lejny swój pojedynek rozegra do
piero 17 lutego. Ich przeciwni
kiem w rozgrywkach play off bę
dzie Odra Ks ięgin ice . 

Dziewczęta 
1. SP-3 
2. SP-4 
3. SP-l 
4 . SP-2 

~ 
1. SP-4 
2. SP-l 
3. SP-3 
4. SP-2 

W imprezie, której organizatorem bYł Szkolny Związek Sportowy, nie 
--- ------------- - -------i wzięły udziału szkoły z Suchej Górnej I Jędrzychowa. A szkoda, 

Szczypiornistki w Jastrzębiu ponieważ była to ostatnia Impreza przed zaplanowanym remontem 
basenu, który potrwa prawdopodobnie przez cały luty. Chyba, te 
wykonawca upora się szybciej z pracami remontowymi, na co szcze
gólnie liczy młodziet. 

Ze zmiennym szczęściem 
grały polkowickle szczypiornistki 
Stowarzyszenia Sympatyków Pił
ki Ręcznej .Czesław· podczas 
ogólnopolskiego turnieju, jaki 
Odbył się w dniach 19-21 stycz
nia w Jastrzębiu Zdroju. Nasze 
dziewczęta przegrały z gospody
niami MKS MOS Jastrzębie 9:6 
I UKS Trójka Opole 8:4. Wygrały 
natomiast 16:8 z SSP-5 Krapko-

wice I 8:4 z Beskidem I Nowy 
Sącz. Z zestawienia tych czte
rech spotkań wynika, te podo- 1------------------------
pieczne Czesława Dziatkiewicza Sztafetowe pływanie 
nie występują jut jako .dziecko 
do bicia". I bardzo dobrze. Naj
wytsza bowiem pora na pokaza
nie, te w Polkowicach rośnie do
brze zapowiadający s ię zespół 
szczypiornistek. 

Z udziałem 150 dziewcząt I 
chłopców ze szkół podstawowych 
odbyły się w minioną sobotę szta
fetowe mistrzostwa szkół w pły
waniu . Starsi (rocznik 1982-81) 
mieli do pokonania dystans 10 

II 

razy 50 m stylem dowolnym. 
Młodsi (1986-83) natomiast 
8"25 m stylem dowolnym. W 
wyniku kilkugodzinnej walki za
notowano następującą kolejność 
w poszczególnych kategoriach. 



BARAN 
Jem chcesz unJeni~ cOO w swoim tyciu - zrób 
to teraz. Gwiazdy s e O sprzyjaJ:! I mo-
tesz oslągną~ Więcej n dzlsz. We środę staraj 
się zapobiec awan ej powledzJe~ mniej 
nit potem talo oj słowa mogą zranl~ 
kogo$ bardzo mocn tobie nie zalety chyba na 
spaleniu za sobą wszysddch mostów. 

BYK 
We wtorek mogą nastlIpi~ watne wydarzenia. Spro
wadzą na Oeble no e obowiązki I zadania. Je$U 
będzJe to cOO co uje, nie marudt I 
śmiało ruszaj p ój partner mote 
by~ nieco roze le szczera rozmowa 
poWlIU\2 wszystko śni . Zapisuj terminy, Two-
Ja pamięć mote zawl~. 

BLIŹNIĘTA 
Musisz wypić piwo, które nawarzyle$. Przejdziesz 
teraz trudrlą próbę. J lt ~ety Q na utrzymaniu 
Twojego zw\;lŹkó zi bowa~ pomo-
cy kogo$ zaufaneg re szanse na popra-
wę stosunków z pa , ale pamiętaJ , te da-
nego słowa nalety . Kłamstwem daleko 
nie zajedzJesz. 

RAK 
Twoja zdo1no$ć oceny Innych ludzi granlczy~ te-
raz mote z nadmie cyzmem. Jeśli uwa-
tasz, te motesz:A ę innymi, musisz I lm 
przyznać takle sa wo w stosunku do Cie-
bie. W najblltszy spowoduje to dute 
zamieszanie. Stara dzić ten czas z dala od 
rodzJnnych kl6tnl I i. 

HOROSKOP 
LEW 

Od ponledzlalku mote wid e się dziaĆ, a to za 
sprawą jaklej$ . Uważaj, bo motesz 
stać się I decyzja jaką 

Twoja. A Ty ole 
Innym. Jeśli za

Cf1!~ ~h:micmt - wybierz się na 

PANNA 
Czekają Oę teraz olespodzJankl w pracy. Zmiany 
Jakle O3Sl:iplą w u-ochę 
zamieszania. ale to niewątpli-
wie udany trochę czasu 
partnerowi - sprawić, te za-
pomnisz o całym świecie. Kolacja we dwoje - to 
wspanlaly pomysl. 

WAGA 
Motesz dostać nies zlewany liSI, nawet zza 
granicy. Twoje zdziwi e ole potrwa jednak zbyt 
d1ugo. rnformacje j:amtt1łr""'m,,~z spowodują praw-
dopodobnIe unJ na najblltszy czas. 
Skorzystaj z syru zybko. Ktoś z Two-
jego otoczenia ze ce popsuć Ci szykI. Uprzedt 
go. 

SKORPION 
W najbUtszych dniach motesz zostać zmuszony 
do zrobienJa czego zle sprzeczne z Two-
lmi zasadami. Jeśli do$ć sil, by odmówić 
- zaproponuj kom le musisz wcale ustę-
pować, Je$ll nie ch ~ oja sytuacja przedsta-
wia się dobrze i m::t''l} eraz okazję poznać na
prawdę swoich przyjacról. 

STRZELEC 
Twoja umiejętno$ć logicznego myślenIa mote te-
raz zosta~ WYStawio ętką próbę. Zdarzyć 
się mote co~, cz esz w stanIe zrozu-
mleć. Nie sIaraj się robić na silę. Lepiej 
odczekaj kilka dol, ugo zła passa minie I 
znów poczujesz plecy. Czas dzlala na 
TwOją korzyść. 

KOZIOROŻEC 
Nie spodziewa I się teraz tadnych dodatkowych 
pieniędzy, Je~1I na . Przyjdą p6tnJej nit 
się spodztewaleś, al e być Ich więcej. W 
sobotę udane s odzinnym gronie, unl-
kal Jednak plote.k problemy. Poświęć 
więcej czasu swoim ie m, możesz np. zarga
olzować krótki wypad w góry. 

WODNIK 
Twoja zazdr~ spow je teraz wide proble-
mów. Jeśli poddasz lemu uczudu, motesz 
więcej stradć nit Z} k zaufania I awantu-
ry sprawią, te Tw będzie, bardziej nit 
kiedykolwiek, nar n zerwanie. Jeśli nie 
chcesz tego, mus porozmawiać z pa.rtnerem I 
zaufać mu. Popracuj nad sobą. 

RYBY 
Jeśli mialeś jakle$ plany na len weekend, możesz 
$mlalo je realizowat. Ikt nie staole a na 
drodze, o Ile sam e rzeszkodZisz. Pod 
koniec tygodola wspanlaly prezent. 
Skorzystaj z okazji y tym watną spra-
wę, którą od dawna odkładaleś. Gwiazdy O sprzy
Jają. zwłaszcza w piątek. 

Krzyżówka 4/96 
POZIOMO: 
1) zawał 
6) zjazd biskupów 
9) okres między epoką 

kamienia i brązu 
10) płoza bajerowa 
11) konkurent 
12) modlitwa błagalna 
13) półwysep Wschodniej 

Antarktydy 
16) ptak z rodziny 

kraskowatych 
19) nie poezja 
22) faza księtyca 
23) kolorowy oł6wek 
24) przeciwieństwo 

ró1nlczki 
25) Zdzisław bardziej 

swojsko 
26) wisiorek przy kluczu 
27) Alberto - włoski 

narciarz 
30) znak Zodiaku 

PIONOWO: 
1) zimna w maju 
2) alkaloid w herbacie 
3) g6rki nad Zakopanem 
4) nauczyciel, 

wychowawca, 
doradca 

5) zwarcie w boksie 
6) polarna lub miejska 
7) afrykański ssak 
8) wałek 

14) rozkazuje 
15) rodzice i dZieci 
17) składa propozycję 
18) martwica 
19) dawniej: dzlertawa 
20) partyjne skrzydło 
21) zatoka Morza 

Czerwonego 
28) okrasa 

RozwiązarJe krzyżówki (wycięty l gazety I naklejony diagram krzyżówki) należy przesiać na 
karde pocztowej na adres redakcji do dnia 9 lutego 1996 r. Nagrodą za prawidłowa rozwiązania 
krzyżówki jest książka ufundowana przaz redakcj,. 

33) szkło imitujące 
brylanty 

36) gliniana fujarka 
37) wieś niedaleko 

Polkowic 

29) wielki pies 
30) hak na drągu 
31) łowi ryby 

Rozwl~nle krzyi6wkl z Gazety Polkowlckloj 2196. POZ/OMO: kurek, jasyr, Lozanna. 
łącza, mason, cynamon, apasz, OIawa, taran, kropka. impuls, Romat, Asyria, kontra. skoki, flaga, 
malrna, Romulus, laser, zamek, Ausllia, Remus, łuska. PIONOWO: kutwa. racja, klacz, szynka, 
anemia, Jamno. sesja, rynna. parasol, szparag, lapanka, wolfram, taras, Rambo, rJW. kamasz. 
kolarz, filar, Assam, arras, mszał, lamus, antua. 

Nagrod, za prawidlowa rozwiąznie krzyż6wk 2J96 wylosował Robert Kusiak zam. przy 
ul. SkaJrlkÓ'tV w PoIkowicacn. Po odbiór nagrody prosimy zgłosić si, do siedziby redakcji. 

Adres redakcJI: 59-320 Polkowice, ul. Górna 3/3, telJtax 45-10-13 . 

38) karmiąca niańka 
39) podwy1szenie do 

występów 
40) pozostałość po 

kończynie 
41) witka 

32) dziewięciu muzyk6w 
33) pierwiastek 

chemiczny 
34) ptak wodny 
35) pierwsze mleko 

. Redaguje zespół w składzie: Dariusz Sekuła (red. nacz.), Andrzej Lech (tel. 48-12-90), Urszula Romaniuk-Kowalska. 
Stale współpracują: Jolanta Szpilska. Skład komputerowy: własny. Druk: O ... Lubin, tel. 076 441297. 
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